
PROTOKÓŁ  NR XIV 
z obrad sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 30 października 2007 r 
 

Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Mazur , o godz.13.00 otworzył obrady 

XIV sesji i po powitaniu jej uczestników stwierdził na podstawie listy obecności , że w obradach 

uczestniczy 12 radnych , co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji, 

lista obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował , że zaproszony na obrady sesji pan Starosta w sprawie 

zapoznania Radę z aktualną sytuacją w inwestycjach na terenie Gminy Marciszów spóźni się   
z powodu pobytu na konferencji n/t  budowy drogi i udzieli odpowiedzi Radzie. 

Ponadto zwrócił uwagę na dwa projekty uchwał dostarczone  radnym w sprawach : przystąpienia 

Gminy Marciszów do Spółki pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Sanikom” sp.z 

o.o. w Lubawce i objęcia przez Gminę Marciszów udziałów w tej spółce oraz w sprawie zmian w 

budżecie i zwrócił się o wprowadzenie ich do porządku obrad proponując wpisanie ich pod  

podpunktami „i” i „j „ .Do propozycji  radni nie wnieśli uwag. 

Ad.1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał Radnych z proponowanym porządkiem obrad : 

1/ Zatwierdzenie porządku obrad. 
2/ Przyjęcie protokołu z XIII sesji. 
3/ Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
4/ Stan przygotowania do akcji zima. 
5/ Działalność świetlic wiejskich. 
6/ Analiza wniosków sołectw do budżetu 2008r. 
7/ Informacja bieżąca n/t wodociągów. 
8/ PODJĘCIE UCHWAŁ w sprawach : 
a/ nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej położonej w Pastewniku w Gminie  
    Marciszów w granicy działki nr 324 o pow.0,07 ha, 
b/ ustalenia  wysokości opłat podatku od nieruchomości, 
c/ określenia stawek podatku od środków transportowych  
d/ zmiany uchwały Nr XIII/65/07 Rady Gminy z dnia 27 września 2007 r o przeznaczeniu  
    środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez  
    Gminę Marciszów oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami,  
e/ wysokości diety sołtysów oraz zasad ich wypłacania , 
f/ uchwalania Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Marciszów na lata 2008-2012, 
g/ wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze, 
h/ wyboru ławników do Sądu Okręgowego w jeleniej Górze, 
    oraz wprowadzone jednogłośnie projekty uchwał :  
i/ przystąpienia Gminy Marciszów do Spółki pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki  
   Komunalnej „Sanikom” sp.z o.o. w Lubawce i objęcia przez Gminę Marciszów udziałów w  
   tej Spółce, 
j/ zmian w budżecie gminy. 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy różne. 
11/ Zamknięcie obrad. 
Radny Andrzej Mitczak 
Poinformował, że chce złożyć wniosek do projektu porządku w związku z tym , że nie widzi w 

porządku obrad złożonej przez radnego na posiedzeniu Komisji Rolno Budżetowej propozycji 

obniżenia  podatku rolnego , i zwrócił się  zapytaniem , czy ma to zrobić przed przyjęciem porządku 

obrad. 

Pan Wójt Gminy w odpowiedzi przypomniał procedurę składania wniosków, przez co najmniej 5 

radnych , co jednak wcześniej nie zostało uczynione. 
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Radny Adam Ryżowski  Wieściszowice 
Poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Budżetu padły dwa wnioski przyjęte 

jednogłośnie przez Komisję, dlatego prosi o wyjaśnienie stanu prawnego tej sytuacji , bo zdaniem 

radnego zarówno 5 radnych ma prawo złożyć taki wniosek jak tez Komisja. Przypomniał o 

ustaleniach poczynionych na  Komisji z panią Skarbnik Gminy , co zostało jednogłośnie przyjęte, 

dlatego prosi o rozstrzygnięcie tej kwestii w punkcie uchwalenia podatku od nieruchomości na  

2008 r. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do radnego Andrzeja Mitczaka , czy posiada  

propozycje projektu uchwały żeby ją wprowadzić do porządku obrad, ponieważ jest to podstawa. 

Radny w odpowiedzi poinformował , że może ustnie złożyć wniosek i stwierdził , że po inne lata  

można  było złożyć ustny wniosek na Komisji i uważał, że to wystarczy do sporządzenia projektu 

uchwały , teraz mówi się, że musi mieć ten projekt na piśmie. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie : 

wprowadzeniem wniosku radnego Andrzeja Mitczaka  dot. uchwalenia podatku rolnego do porządku 

obrad sesji , który Rada przyjęła  jednogłośnie  wprowadzając go jako podpunkt”d”.  

Ad.2. 
Porządek wraz z propozycjami zmian został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.3. 
Protokół z sesji został przyjęty bez uwag. 
Na obrady sesji przybył pan Franciszek  Walka członek Zarządu Powiatu informując, że Starosta nie 

będzie mógł przybyć w związku, z czym osobiście przedstawi sytuację dot. remontów dróg i 

infrastruktury na terenie Gminy Marciszów.  

Przewodniczący Rady poprosił o pytania ze strony radnych do członka Zarządu Powiatu. 

Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
Zwrócił się w sprawie remontu drogi koło Słodowni w Ciechanowicach zaznaczając , że trwa już to 

wszystko bardzo długo.  

Radny Janusz Banasiewicz   Marciszów 
Zwrócił się do członka Zarządu Powiatu w sprawie przewidywanych inwestycji na terenie Gminy 

Marciszów w 2008 roku. 

Radny Władysław Wróblewski  Domanów 
Zwrócił się z zapytaniem czy będą remontowane  drogi w Nadgórniku Pustelniku i Pastewniku w 

roku 2008.  

Radny Tadeusz Borowy  
Zwrócił się w sprawie remontu drogi na Miedziankę uważa, że to, co zostało na niej  dotychczas 

zrobione nie załatwi sprawy , tym bardziej , że  osuwisko zdaniem radnego się rozprzestrzenia , 

ponadto był do niedawna postawiony przy nim znak ograniczający do 3,5 t , nagle znak został 

usunięty i również z Wieściszowic ciężki sprzęt tą drogą jeździ , więc wiadomo do czego może to 

się przyczynić.   
Radna Jadwiga Adamczyk  Wieściszowice 
Stwierdziła, że jeżeli nie zostaną teraz załatane dziury na drodze w Wieściszowicach prowadzącej 

pod Zegar , to na wiosnę już cała droga będzie nadawała się do remontu, dlatego zwróciła się z 

zapytaniem czy możnaby przy okazji naprawiania usuwiska załatać dziury na tej drodze.    

Radna Teresa Mospan  Ciechanowice 
Zwróciła się w sprawie zarwanego przepustu koło sklepu w Ciechanowicach , kiedy zostanie 

naprawiony. 

Radny Adam Ryżowski  Wieściszowice 
Nie rozumie polityki Powiatu w sprawie usuwiska w Ciechanowicach ,a najbardziej  jeżdżące przez 

nie tiry pomimo postawionego kiedyś znaku, dlaczego więc Powiat godzi się na taki stan rzeczy  

mając  świadomość tego, że   Marciszów może zostać odcięty od pozostałych. Radny nie wyobraża 

sobie sytuacji gdyby zostało zamknięte usuwisko, dlatego poprosił,  żeby ten problem nareszcie 

rozwiązać  poprzez nawiezienie na nie materiału skoro nie ma środków na inne prace. Stanie się w  
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końcu tak , że jeżdżące tiry „rozwalą „ drogę do końca, za co, jeszcze otrzymają pieniądze i 

wówczas  , Powiat będzie się zastanawiał jak zapewnić ludziom dowóz podstawowych rzeczy.  

Jest zdziwiony , że znak ograniczający prędkość został ściągnięty  prosi, więc przedstawiciela 

Powiatu o przywrócenie znaku jak też zmniejszenie  ruchu tirów. 

Zwrócił uwagę na szkody, jakie wyrządzają jeżdżące tiry wyrażając obawę, że mogą zostać 
zamknięte następne drogi, po których  jeżdżą już od świtu.    

Pan Franciszek Walka członek Zarządu Powiatu. 
Udzielił odpowiedzi radnym zapoznając ze szczegółami n/t mających powstać inwestycji i 

infrastruktury na terenie Gminy Marciszów informując , że zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu 

Zarządu Powiatu, będzie na to kwota 200.000 zł jednak dopiero z drugiej transzy  Gmina otrzyma na 

remont drogi , na odcinek od byłej „Słodowni” do byłej” Techmy” w Ciechanowicach , prace te 

będą wykonywane przez firmę pana Andrzeja Melera. Ponadto zostanie wyremontowana droga 

Nagórnik – Domanów-Pastewnik oraz  Ciechanowice. 

W sprawie drogi na Miedziankę – osuwisko ponieważ jest ono tam od 1945 roku dlatego starają się 
jak najlepiej ją  wyremontować, zapoznał ze szczegółami. Dodał jednak , że wszystko jest 

uzależnione od ilości otrzymanych środków finansowych oraz ustaleń w PRL. 

W sprawie drogi w Wieściszowicach poinformował, że postarają się załatać dziury przy pracach na 

osuwisku.   

Przepust w Ciechanowicach nie może być wykonany mechanicznie ze względu na przechodzące tam 

kable w związku, z czym wszystko zostanie wykonane ręcznie. 

Zgodził się z obawami radnego A.Ryżowskiego odnośnie jeżdżącego ciężkiego sprzętu po osuwisku 

jednak zwrócił uwagę na  problemy typu finansowego i w planie na 2008 r zostaną  ujęte te remonty 

muszą jednak zabezpieczyć w budżecie na to zadanie 50% środków. 

Pan Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy  
Zwrócił się z zapytaniem w sprawie dokumentacji na remontowane drogi. 

Pan Franciszek Walka  zapoznał ze stanem  przygotowanej dokumentacji. 

Zapoznał też z aktualną sytuacja w sprawie wykonywania drogi R-3. 

Innych zapytań nie zgłoszono. 

Ad.3. 
Informacja Wójt Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Wójt Gminy poinformował o szczegółach w sprawach :  
- uczestniczenia w konferencji n/t budowy drogi krajowej , 
- uczestnictwo w spotkaniu we Wrocławiu w sprawie budowy zbiornika suchego w Sędzisławiu, 

- spotkanie w Biurze Pracy poinformował , że od stycznia 2008 r zostaje zlikwidowane stanowisko  

   koordynatora ds. zatrudnienia w Marciszowie w związku, z czym gotowość do pracy  będzie  

   zgłaszana w Kamiennej Górze, powstanie możliwość zwiększenia zatrudnienia w ramach prac  

   społeczno użytecznych, 

- spotkanie w sprawie przejęcia Gumitexu aktem notarialnym , co przyniesie Gminie zysk w kwocie  

   255 tys poinformował,  że  zainteresowani jego kupnem i dodatkowo  stworzy to  możliwość  
   przeniesienia OSP  Marciszów do pomieszczenia przy kominie gdzie będzie możliwość stworzenia  

   3 garaży , dyżurki i świetlicy, 

- udział w dożynkach gminnych, 

- spotkaniu z PKP w sprawie przejęcia nieruchomości,  

- pobyt w Sędzisławiu w sprawie przejęcia , zagospodarowania i funkcjonowania świetlicy, 

- rozmowy z SGGW w sprawie projektu remontu drogi do nr 1 w Ciechanowicach, który pokryje  

  koszty budowy muru w 50%,    

- udział w posiedzeniu Powiatowego Zarządu OSP, na , którym ukonstytuował się nowy Zarząd w  

  związku ze śmiercią dotychczasowego  prezesa, 

- udział w konwencie wójtów w Bogatyni , 
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Ad.4. 
Przygotowania do Akcji zima 
Z tematem zapoznał Radę Pan Janusz Banasiewicz Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Technicznej. 

Poinformował, że na posiedzeniu Komisji stan przedstawił  koordynator ds. Akcja Zima pan  Jacek 

Popardowski. Wspólnie ustalono , że zostaną przygotowane ogólne informacje na temat Akcji zima 

dla wszystkich sołtysów  wraz z numerami telefonów odpowiedzialnych  za Akcję zima osób  

zarówno w Powiecie jak też w Gminie. Trwają rozmowy  n/t odśnieżania z mieszkańcem 

Pastewnika. 

Pan Wójt Gminy uzupełniając informacje dodał , że trwają  rozmowy w spr. odśnieżania z panami  

Szopa i Sondajem i  kolejność odśnieżania będzie jak dotychczas. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono 

Ad.5. 
Działalność świetlic wiejskich. 
Ze szczegółami  tematu zapoznała Radę Zofia Siudak Przewodnicząca Komisji Oświat, Kultury , 

Sportu i Turystyki , który był tematem ostatniego posiedzenia Komisji.  

Podsumowując temat poinformowała, że Komisja uważa, iż słuszne są założenia ,iż każda wieś 
powinna mieć świetlicę i jest to wspierane przez Wójta Gminy jednak Komisja uważa, powinno 

stworzyć się więcej możliwości poszukiwania i zdobywania środków na ich działalność ,szczególnie 

na wyposażenie tych świetlic. Działalność taka już ma miejsce w postaci funkcjonowania unijnych 

przedszkoli w trzech miejscowościach  jednak sama świetlica to tylko budynek i żeby tętniła życiem 

dobrze byłoby w przyszłości  zatrudnić pracowników animatorów kultury w celu organizowania tam 

zajęć. 
Ponadto Komisja uznała, że można spróbować  wykorzystać zatrudnionych na pełny etat 

bibliotekarzy w poszczególnych bibliotekach. Zwróciła też uwagę, że zostały już zorganizowane w 

czasie ubiegłorocznych ferii przez pracowników Urzędu Gminy takie zajęcia w bibliotekach, które 

cieszyły się powodzeniem. Komisja zwróciła też uwagę na duże zaangażowanie w działalność 
świetlic sołtysów , radnych,  za co dziękuje w imieniu Komisji. 

Ponadto Komisja uważa , że wokół świetlic powinny powstać place rekreacyjne z placem zabaw dla 

dzieci , czy mini obiektami  sportowymi. 

Podsumowując stwierdziła w imieniu Komisji Oświaty , że istnienie świetlicy na wsi  jest bardzo 

ważne i przynosi dużo satysfakcji wszystkim , a tym samym pomaga eliminować niepożądane 

działania. 

Radna Czesława Olejniczak Sędzisław 
Zwróciła się w sprawie braku zaplecza kuchennego i szatni w powstałej świetlicy w Sędzisławiu 

prosząc o ewentualne zakupienie drzwi , które rozwiązałyby ten problem, zapoznała ze szczegółami. 

Ad.6. 
Analiza wniosków Rad Sołeckich do budżetu na 2008 r. 
Pan Wójt Gminy opierając się na złożonych zapotrzebowaniach przez Rady Sołeckie , które po 

przeliczeniu dały  kwotę  62 tys ,  przy budżecie 10  ml , po czym powstał WPI przy braku jednak  

planu zagospodarowania przestrzennego gminy. Odnosząc się do zgłoszonych potrzeb doszedł do 

wniosku,  że to ich połowa zwracając uwagę na fakt , że od wojny w Marciszów  w nic nie 

inwestowano  zwrócił  uwagę na sprawę osuwiska w  Ciechanowicach , gdzie grozi katastrofa 

budowlana  o czym Starostwo wie ,a  sprawa  powinna  być wykonana natychmiast. Zdaje sobie 

sprawę , że jest ogrom potrzeb jednak dług szpitala w Kamiennej Górze, na co się powołuje 

Starostwo nie powinno być przeszkodą choćby  w poklejeniu dziur na drogach powiatowych na 

terenie Gminy Marciszów. 

Dlatego poprosi o spotkanie  Zarządu Powiatu i radnymi  , żeby z tymi potrzebami coś zrobić tym 

bardziej, że nasza  Gmina  ma siłę w postaci Starosty mieszkańca Świdnika ,członów  Zarządu 

pracownika Urzędu Gminy radnej Powiatu  Marii Bych i radnego Powiatu Ryszarda Zawieruchy . 

Uwag nie zgłoszono. 



 
 

-5- 
Ad.7. 
Bieżąca informacja n/t wodociągów. 
Wójt Gminy zapoznał z aktualną sytuacją. 
Uwag nie zgłoszono 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  

W związku z koniecznością wyjazdu radnego Powiatu Ryszarda Zawieruchy Przewodniczący Rady 

poprosił radnych o pytania do radnego Powiatu. 

Ryszard Zawierucha Radny Powiatu  
Ustosunkował się do wypowiedzi pana Franciszka  Walki  w sprawie remontu dróg i infrastruktury 

na terenie Gminy Marciszów zwracając uwagę na wstrzymanie drugiej transzy, co automatycznie 

przyczyniło się do wstrzymania  prac. 

Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
Zwrócił się do radnego o przypilnowanie sprawy Ciechanowic i Gminy , ażeby nic nie umknęło i nie 

okazało się , że są  ważniejsze sprawy do załatwienia , a nasza Gmina zostanie odsunięta. 

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha zapewnił , że kwotę 200 tys na pewno Gmina Marciszów 

otrzyma na remonty. 

Radny Władysław Wróblewski  Domanów 
Podziękował radnemu Powiatu za udział w spotkaniu w Domanowie oraz pomoc w rozpoczęciu 

inwestycji w Domanowie. 

Mirosław Wolak sołtys Ciechanowice  
Zwrócił się w sprawie trwającej wycinki przy drodze powiatowej , która zdaniem sołtysa się 
ślimaczy prosi o ich przyspieszenie. 

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha  
Zwrócił się do radnych i sołtysów o podawanie osób , które ewentualnych mogłyby skorzystać z 

pomocy PCK. 

Ad.8. 
Podjęcie uchwał w sprawach : 
- projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej położonej  
  w  Pastewniku w Gminie Marciszów w granicy działki nr 324 o pow. 0,07 ha. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , która stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : uchwalenia podatków od nieruchomości na 2008 r. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z propozycjami Wójta Gminy . 

Wójt  w swojej wypowiedzi  uzasadnił swoje propozycje prosząc radnych o ich  rozważenie  zwrócił  

też uwagę na propozycje Komisji Rolno Budżetowej.   

Skarbnik Gminy zwrócił uwagę na wzięcie w dyskusji pod uwagę udziału w dochodach gminy do 

budżetu od osób prawnych oprócz podatków. 

Radny Adam Ryżowski  Wieściszowice 
Zwrócił szczególną uwagę na 30 % wzrost wysokość podatku od nieruchomości od gruntów na 

prowadzenie działalności statutowej działalności pożytku publicznego przez organizację pożytku 

publicznego w tym ogródki w stosunku do ubiegłego roku a, który dotyka najuboższych i 

oświadczył , że nie będzie za taką kwotą głosował. Propozycja Komisji Rolno Budżetowej , to 

kwota 0,22 zł / Wójt proponuje 0,25 zł/ i dlatego zaproponowała  pozostałe stawki najwyższe ,  żeby 

móc nie podnosić tej za m.in. ogródki. Przedstawił na swoim przykładzie wzrost tej stawki w ciągu 

całego roku  / 45,00 zł/ i zdaniem radnego nie jest to wcale mało. 

Wójt Gminy zwrócił uwagę na straty dla Gminy , czyli brak dotacji w przypadku obniżenia 

podatków zaznaczył jednak , że to radni zadecydują. 
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie stawkę 0,24 zł , która 

większością głosów została odrzucona i zaproponowana  stawka 0,22 zł , która  została przyjęta 

jednogłośnie. 

- wysokość opłat za podatku od nieruchomości od budynków i ich części podpunkt „b”  
  zwianych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich     
  części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – propozycja Wójta Gminy stawka  

  18,90. 

Poddana pod głosowanie powyższa propozycja została przyjęta jednogłośnie. 

W  § 1 projektu uchwały punkt 2 projektu uchwały pod.”e” podatek od nieruchomości od 
gruntów  pozostałych , w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizację pożytku publicznego Komisja Rolno Budżetowa poparła  

propozycje Wójta Gminy tj. 6,30 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, czyli górną stawkę. 
Radny Adam Ryżowski  
Zaproponował stawkę 6,32 zł od 1 m2  

Radna Jadwiga Adamczyk  Wieściszowice 
Przypomniała ,ż e Komisja Rolnio Budżetowa  zaproponowała górną stawkę, czyli 6,30 zł w 

pod.”c”. 

Po dyskusji podsumowując Przewodniczący Rady Gminy  zapoznał z ostatecznymi 

przegłosowanymi propozycjami opłat podatku od nieruchomości :  

§ 1 projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat podatku od nieruchomości  pkt.1. pod.”a” 
stawka 0,71  zł od 1 m 2 powierzchni ,  
§ 1 projektu uchwały w sprawie : ustalenia opłat podatku od nieruchomości pkt.1. pod.”b” 
stawka 3,74 zł od 1 ha powierzchni, 
§ 1 projektu uchwały w sprawie : ustalenia opłat podatku od nieruchomości pkt.1. pod.”c” 
stawka 0,22 od 1m2 powierzchni, 
§ 1 projektu uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości pkt.2 , pod.”a” stawka  
0,59 od 1m 2 powierzchni użytkowej, 
§ 1 projektu uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości pkt.2, pod.”b” stawka  
18,90  od 1 m2  powierzchni użytkowej, 
§ 1 projektu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości pkt.2 pod.”c” stawka 8,86 od 1 m2  
powierzchni użytkowej , 
§ 1 projektu uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości pkt.2 pod.”d” stawka 
3,84 od 1 m2 powierzchni użytkowej , 
§ 1 projektu uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości pkt. 2 pod.”e” stawka 
6,30 od 1m 2 powierzchni użytkowej. 
Przewodniczący zapoznał radnych z treścią projektu uchwały , którą Rada przyjęła jednogłośnie,a 

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : określenia stawek podatku od środków transportowych. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały. 

Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , która stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Przewodniczący oświadczył ,  że powinno się przejść do projektu uchwały w sprawie : podatku 

rolnego, ale takiego projektu  uchwały nie ma.  

Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
W swojej wypowiedzi przybliżył radnym ceny żyta obecne i ubiegłoroczne i stwierdził, że skutek 

jest taki , że wzrosła ona w b.r. o 60 %   zapoznał,  też z sytuacją w rolnictwie. Zwrócił uwagę na to, 

że  podatek rolny płaci się od hektara przeliczeniowego, dlatego zdaniem radnego jest to bardzo 

poważna podwyżka. Przypomniał , że wszyscy rolnicy w b.r. odczuli anomalie pogodowe i zapoznał 

z cenami skupu bydła. Dlatego uważa, że jeżeli Rada uchwali zaproponowaną cenę żyta do podatku 

rolnego na 2008 rok ogłoszona przez Prezesa GUS , to nie przyczyni się to do rozwoju rolnictwa w 

związku, z czym  zaproponował, aby solidarnie o 50% zmniejszyć podatek rolny uznając , że będzie  
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to rozsądna cena dla wszystkich tym bardziej, że zdaniem radnego najwięcej  w roku 2007  „po 

kieszeni dostali rolnicy”.  

Radny Janusz Banasiewicz  Marciszów 
W odpowiedzi stwierdził , że rolnicy w roku 2007 najwięcej otrzymali również  do kieszeni, czyli 

dopłat unijnych. Zaznaczył, że w Gminie Marciszów nie mieszkają tylko sami rolnicy ,a wręcz są 
jedyną grupą , która dostaje dotacje. Tym czasem każdy inny otrzymuje tylko podwyżki.   

Przypomniał , że Komisja Infrastruktury była zdziwiona , że  Komisja Rolno Budżetowa nie 

wypracowała żadnego stanowiska w sprawie podatku rolnego jedynie stwierdzenie członka Komisji 

radnego Andrzeja Mitczaka , ż podatek rolny ma najwyższą stawkę ,a nie Komisji Rolno 

Budżetowej. 

Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
W odpowiedzi porosił żeby od dopłat dla rolników „się odczepić” , bo zdaniem radnego gdyby 

Gmina dotowała rolnictwo to wówczas mogłaby rozliczać rolników, bo Unia nie po to daje rolnikom 

dopłaty,  żeby je Gmina zabierała. Przy takim rozumowaniu radnych uważa, że Gmina powinna 

składać wnioski o dopłaty i wspierać rolników tym czasem rolnicy składają wnioski ,a Gmina nie 

chce pomóc. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W swojej wypowiedzi przypomniał o tym , że należało przegłosować na posiedzeniach Komisji 

stanowisko w tej sprawie , czego nie uczyniono, dlatego zdaniem Wójta nie ma powodu do dyskusji 

lub przedstawienie swojego projektu uchwały wówczas zostałby  on przegłosowany. 

Ponadto zwrócił uwagę na to, że rolników w Marciszowie jest niewielu i składki do KRUS płacą 
niewielkie , tym czasem przedsiębiorcy ponoszą duże koszty, ale i dają bardzo duże dochody dla 

Gminy zatrudniając bardzo dużo ludzi , co oznacza, że im więcej zatrudnionych tym większe 

dochody dla Gminy. 

Podał na przykładzie jak niewiele wzrośnie podatek indywidualnych rolników , a tym czasem przy 

obniżeniu tracimy wpływy od tych , których stać i powinni płacić Gminie m.in. agencje , firmy 

energetyka, itp. Przypomniał o tym , że  można zwrócić się o umorzenie, co było jest i będzie 

realizowane , niż zrezygnować dobrowolnie z kilkudziesięciu tysięcy podatku od przedsiębiorców 

gdyby Rada obniżyła podatki.  

Zwrócił uwagę na to, że w następnym punkcie  będzie omawiany WPI , były przedstawione 

potrzeby Rad Sołeckich , propozycje zatrudnienia ludzi do kultury itp., a tym czasem jest tak, że 

budżet rządzi się swoimi prawami ,  najpierw dochody , a później wydatki i im więcej pieniędzy tym 

więcej będzie zrobione, dlatego prosi o nie wymuszanie czegoś, na co, Gminy  nie stać i nie ma  

możliwości wykonywania takich zadań. Stwierdził, że decyzja jednak należy do Rady. 

Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
Uważa , że Wójt Gminy nie rozumie, czym się różni rolnik od przedsiębiorcy zdaniem radnego 

wszyscy myślą , że dopłaty rolników , rolnicy przeznaczają  na kupno samochodów , mebli czy 

innych tego typu rzeczy , tym czasem jest to wyrównanie strat rolnika i nie doprowadzenie do takiej 

sytuacji żeby „rolnik nie poszedł z torbami „ posłużył się wysokościami dopłat, jakie otrzymuje 

m.in. do mleka, na co posiada faktury,  dlatego  nie można mówić,  że jak rolnik dostał dopłatę to 

już ma wszystko. Tym czasem  po dopłaty sięgają wszyscy . 

Radny Adam Ryżowski  Wieściszowice 
Ponieważ  jest nieobecny na sesji Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa radny przedstawił 

przebieg posiedzenia Komisji informując , że rzeczywiście w tej kwestii nie było głosowania całej 

Komisji,  ale padła propozycja radnego Andrzeja Mitczaka  żeby „podnieść o stopień inflacji , co 

następnie na dzisiejszej  sesji  zmodyfikował. Po za tym , przedsiębiorca zdaniem radnego ma 

większe możliwości , bo może podwyższyć np.cenę wyrobu  ,a rolnik uzależniony jest od pogody.     

Radny Janusz Banasiewicz  Marciszów 
Zwrócił uwagę na to,  że proponuje się obniżanie stawek aż o 30% jednak nie wszystkim 

podatnikom. 
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Radna Czesława Olejniczak  Sędzisław 
Zwróciła uwagę radnemu Januszowi Banasiewiczowi  na ton, w jakim przekazuje swoje uwagi , 

prosząc jednocześnie o szacunek dla wszystkich również dla radnego A.Mitczaka , a 

ustosunkowując się do wypowiedzi Wójta , który zwrócił uwagę , że sprawa nie została 

przegłosowana na posiedzeniu Komisji to ,nawet gdyby było głosowanie zdaniem radnej nie jest to 

zobowiązujące, bo każdy ma prawo głosować tak jak mu dyktuje serce. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Podsumowując stwierdził, że wie na czym polega różnica między przedsiębiorcą ,a rolnikiem i ma 

szacunek do wszystkich jednak znacznie więcej od rolników jest zwykłych  mieszkańców i 

przedsiębiorców i powtórzył , że jest sposób na zaradzenie temu i jeżeli jest tragedia typu  susza , 

powódź  itp. to,  po prostu umarza określony podatek rolnikowi , co  jest  daleko idącą pomocą ze 

strony Gminy.I oczywiście każdy ma prawo głosować jak chce takie jest prawo radnego. 

Z powodu braku projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych z 

zapytaniem, kto jest za przyjęciem górnej granicy ceny żyta tj.  58,29 zł. 

Rada w głosowała  6 głosami „za”  górną granicą ceny żyta , 6 głosami  przeciwnymi  , 0 głosów 

wstrzymujących.  

W związku z powyższą sytuacją decydującym jest głos Przewodniczącego Rady Gminy , co w 

głosowaniu daje 7 „za” górną stawką , 6 głosów  „przeciwnych” ,0 głosów „wstrzymujących. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował  Radę , że w związku z przyjęciem przez Rade  stawkę 
ogłoszoną przez GUS tj.147,28 zł  nie podejmuje się uchwały. 

Innych propozycji i uwag nie zgłoszono. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy   
Uważa, że Rada powinna bronić swojego stanowiska wyżej przegłosowanego i ponownie 

przypomniał, że rolnik może zwrócić się o umorzenie podatku, jeżeli będzie miał  złą sytuację.  
- projekt uchwały w sprawie : zmiany do uchwały Nr XIII/65/07 Rady Gminy z dnia 27  
  września  2007 r o przeznaczeniu środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli placówek  
  oświatowych  prowadzonych przez Gminę Marciszów oraz przyjęcia regulamin 
  gospodarowania tymi  środkami.  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o podejmowaniu tej uchwały na poprzedniej sesji  

i  zapoznał z powodem ponownego jej podjęcia , który dotyczy tego, że w treści projektu uchwały 

nie może znajdować się regulamin gospodarowania środkami, lecz musi być jako załącznik  do 

projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały, która radni przyjęli jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : wysokości diet sołtysów oraz zasad ich wypłacania. 
Szczegóły wyjaśniła Skarbnik Gminy. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , która radni przyjęli 11 głosami 

„za” 1 głosem wstrzymującym , 0 głosów przeciwnych i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy  
  Marciszów  na lata 2008-2012.   
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , która radni przyjęli 10 głosami 

„za „ , 2 głosami „wstrzymującymi „ , 0 głosów „przeciwnych”, która stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Radny Andrzej Mitczak wyraził niezadowolenie z szybkiego przeprowadzenia głosowania w 

związku z czym nie zdążył zabrać głosu n/t projektu uchwały w spr.WPI, a zostały w niektórych 

przypadkach zmienione zapisy. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że każdy miał prawo zabrać głos jednak należy w 

odpowiednim czasie to zasygnalizować , ponadto poinformował ,że plan zostaje tak często 

zmieniany, więc zaproponował radnemu przy najbliższej okazji zgłosić swoje uwagi. 
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Pani Krystyna Magda  Skarbnik Gminy  
Wyjaśniła radnemu zmianę przedziału czasowego w WPI , dotyczy to oczyszczalni ścieków w 

Marciszowie.  

Innych uwag nie zgłoszono 

Radny Adam Ryżowski  Wieściszowice 
Zapoznał z ustaleniami Komisji Rolno Budżetowej , która uznała , że kwota 200 tys na remont 

świetlicy w Pastewniku  będzie niewystarczająca w związku, z czym trzeba będzie plan ciągle 

zmieniać ,dlatego Komisja zaproponowała  zastanowienie się mieszkańców Pastewnika nad jej nie 

remontowaniem, lecz budową nowej w 2009 roku , natomiast w 2008 roku wykonać dokumentację 
na podobną świetlice jak w Wieściszowicach. 

W związku z tym  Komisja sugerowała żeby z kwoty  kwoty 200 tys  wykonać dokumentację , a 

pozostałe środki przekazać na wykonanie zaplecza sportowego  w Sędzisławiu.   

Zdaniem Komisji byłoby to ekonomicznie tańsze dla Pastewnika. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Nie uważa tego pomysłu za dobry zadając jednocześnie  radnym pytanie, co z obecnym 

pomieszczeniem / remiza gdzie ma być świetlica / w Pastewniku czy ma zostać zburzony  lub 

doprowadzony do ruiny ? Przypomniał , że też stara się być konsekwentny w stosunku do tego co 

powiedział, bo,  po co ma słuchać  że nie spełnił swojej obietnicy, a zmienić plan zawsze można. 

Przewodniczący  Rady Gminy ogłosił 3 minutową przerwę. 
Po przerwie c.d . podjęcia uchwał :   

-  projekt uchwały w sprawie : wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na członków komisji 

skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów na ławników. 

Zaproponowano kandydatury radnej Zofii Siudak , która wyraził zgodę , radnej Czesławy, 

Olejniczak, która wyraziła zgodę oraz radnego Janusza Banasiewicza , który wyraził zgodę. 
Radnym  zostały rozdane kartki do głosowania. 

Zespół opiniujący  kandydatów na ławników przybliżył radnym kandydatury na ławników. 

Adam Ryżowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy rozdał radnym kartki do głosowania. 

Przewodniczący Rady  Gminy wyjaśnił radnym  procedurę głosowania na ławników. 

Członek Komisji Skrutacyjnej radny Janusz Banasiewicz dokonał zebrania kartek do urny na 

podstawie których Komisji sporządziła protokoły tajnych wyborów ławników.  

Przewodnicząca Komisji radna Zofia Siudak zapoznała Radę z treścią protokołu z przeprowadzenia 

tajnych wyborów na ławników do  Rejonowego w Kamiennej Górze, który stanowi załączniki do 

projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , którą radni przyjęli 
jednogłośnie, która stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze. 
Przewodnicząca Komisji skrutacyjnej radna Zofia Siudak zapoznała z treścią protokołu z 

przeprowadzenia tajnych wyborów do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały , która radni przyjęli 
jednogłośnie , który  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : przystąpienia Gminy Marciszów do Spółki pod firmą  
  Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Sanikom” sp.z o.o. w Lubawce i objęcia przez  
  Gminę  Marciszów udziałów w tej spółce. 
Wójt Gminy przybliżył radnym szczegóły sprawy i poinformował , że pan Marek Banaś – ochrona 

środowiska będzie przybliżał jeszcze radnym temat. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały, która radni przyjęli jednogłośnie, 

który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : zmian w budżecie na 2007 r. 
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Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy zapoznała z treścią projektu uchwały analizując 

jednocześnie. 

Uwag nie zgłoszono.                                 

Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , która stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

Ad.12. 
Sprawy różne  
Pan Mirosław Wolak  sołtys Ciechanowic  
Zwrócił się do biura Rady z prośbą o dostarczenie sołtysom ksero WPI. raz podziękował Radom 

Sołeckim za udział w imprezie kolorowy zawrót głowy za pomoc Urzędu Gminy szczególnie pani 

Liliannie Tokarskiej pani Grzeszczuk i panu  Nowakowi oraz za duże zaangażowanie Rady 

Sołeckiej z Wieściszowic .Wniosek, aby impreza była organizowana w okresie letnim.  

Radny Adam Ryżowski  
W związku z organizowaniem nowych imprez na terenie Gminy Marciszów prosi o uaktualnienie 

planu imprez po to żeby jedna wieś nie wchodziła w paradę drugiej, bo nie uda się impreza 

organizowana tydzień po tygodniu. Prosi o spotkanie w tej sprawie  

Pani Joanna Sokół sołtys Świdnika 
Zwróciła się o wcześniejsze powiadamianie sołectw  o organizowaniu imprez w celu możliwości 

przygotowania się do niej. 

Przewodniczący Rady Gminy  
Uznał , że również dlatego też należy uaktualnić plan imprez. 

Radna Jadwiga Adamczyk Wieściszowice  
Zwróciła się z prośbą w imieniu mieszkańców budynku nr 91 Wieściszowice o załatanie dziury przy 

wejściu do tego budynku. 

Ponadto zasygnalizowała sprawę zgłoszoną przez pana Mały mieszkającego w pobliżu drogi 

prowadzącej na jeziorka dot. bezpieczeństwa ludzi poruszających się w kierunku jeziorek , która jest   

wąska i , którą jeżdżą samochody i to w dużej ilości i praktycznie piesi turyści nie mają się za 

bardzo jak  po niej poruszać , co  jest  niebezpieczne. W związku z tym proponują jej zamknięcie i 

pokierowanie  ruchu na drugą drogę koło piasków , lub wybudowanie drugiej  w celu bezpiecznego 

poruszania się tam turystów. Proponuje się też rozważenie całkowitego zakazu tam jazdy po niej 

autokarów.  

Pan Kazimierz Nowakowski  sołtys Pastewnika 
Zgłosił brak rowów przy nowo wyremontowanej drodze w Pastewniku od tzw. ”trójkąta „do nr 1 w 

związku, z czym wyraził swoją obawę , że  w czasie zimy  zostanie ona zniszczona. 

Zapoznał z opinią Rady Sołeckiej w sprawie  świetlicy , która uznała iż kwota 200 tys w budżecie na 

2008 r z przeznaczeniem na remont świetlicy w Pastewniku będzie niewystarczająca. 

Podziękował za obecną świetlicę i poinformował o rozmowie z mieszkańcami , którzy są zgodni , co 

do tego, że jedno pomieszczenie, jakie obecnie Pastewnik ma na świetlicę to za mało. 

Poinformował , że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury, podczas , której analizowano wnioski Rad 

Sołeckich do budżetu , przedstawił stanowisko wsi w sprawie świetlicy  , jednak nie ma 

odzwierciedlenia w projekcie budżetu. Dlatego z przykrością stwierdził, że nie potrzebnie są  
organizowane spotkania skoro się na nich coś ustala, a decyzje podejmuje się inne. 

Radny Piotr Gwóźdź Marciszów 
Jako członek Komisji mieszkaniowej brał udział w oględzinach  mieszkań  w budynku nr 91 w 

Wieściszowicach w korytarzu , którego znajduje się studzienka , w której widoczne są szczeliny  w 

związku, z czym Komisja uznała , że należy zabezpieczyć to miejsce  przed zamarznięciem. 

Radna Czesława Olejniczak  Sędzisław 
Poinformowała, że zgodnie  z sugestią Wójta Gminy Komisja Rewizyjna dokonała analizy 

zawartych umów pomiędzy Urzędem Gminy ,a dzierżawcą kolorowych jeziorek i nie stwierdziła  w 

nich nieprawidłowości ,a  jedynym wnioskiem  Komisji jest przeanalizowanie szczegółowo umowy 

przed jej następnym zawarciem uznając,  że kwota za obecną dzierżawę  jest za niska. 
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Radny Władysław Wróblewski – Domanów 
Ponowił sprawę już kilkakrotnie zgłaszaną dot. niezabezpieczonych przewodów elektrycznych w 

budynku nr 27 w Domanowie. 

Ad.13. 
Zakończenie obrad sesji. 
W związku z zakończeniem obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy dokonał jej zamknięcia. 
 

 

protokołowała                                                                                Przewodniczący Rady Gminy  

insp.d/s Rady Gminy 

Grażyna Dudczyk                                                                                        Henryk   Mazur                       
                                                                           

 


